
Referat	bestyrelsesmøde	i	DN	Syddjurs	6/2	2025	

Afbud:	Kim	S	

1. Ordstyrer:	Johanne;	referent:	Morten	

2. Referat	og	dagsorden	godkendt	

3. og	8.	Mht	fælles	møde	med	bestyrelsen	i	DN	Norddjurs	vil	vi	foreslå	dem	torsdag	13/3	kl	17-19	på	
Rønde	Bibliotek.	Kim	W	beretter,	at	Maria	Reumert	Gjerding	gerne	vil	deltage	i	vores	næste	
årsmøde;	hun	melder	tilbage	med	mulige	tidspunkter	i	efteråret.	Vi	ønsker	at	holde	mødet	på	
Molsværket.	

4. Asger	redegør	kort	for	høringssvaret	til	kommuneplanforslaget,	som	han	udarbejdede	i	sidste	
øjeblik	med	højt	tidspres.	Af	samme	grund	var	det	ikke	muligt	at	få	indarbejdet	efterfølgende	
kommentarer.	Drøftelse	af	opfølgning	og	videre	strategi,	samt	evt	udmeldinger	til	pressen.	Morten	
melder	sig	til	at	medvirke	til	at	holde	øje	med	kommunens	udmøntning	af	planen.	Drøftelse	af	
behovet	for	at	være	mere	på	forkant	næste	gang	ift	det	politiske;	såvel	ift	kommunalvalget	som	den	
næste	kommuneplan.	Jeppe	vil	til	næste	bestyrelsesmøde	fremlægge	erfaringer	og	bud	på	strategi	
ift	at	kunne	påvirke	politikerne	ifm	kommunalvalget.	

5. og	6.	Asger	briefer	om	den	lokale	grønne	trepart,	som	netop	er	startet	op	og	hvor	Asger	er	vores	
repræsentant	fra	DN	Syddjurs.	Han	redegør	for	sammensætning,	kommissorium	og	
samarbejdspartnere.	Endvidere	for	det	centrale	IT-værktøj,	MARS,	som	skal	anvendes	til	at	vurdere	
arealer	til	udtagning.	Der	vil	være	fokus	på	kulstof,	kvælstof,	skovrejsning,	beskyttede	områder,	
biodiversitet,	mv.	Der	er	nedsat	en	arbejdsgruppe	med	bestyrelsesmedlemmer	og	op	til	4	nye	
aktive,	som	har	meldt	sig	på	banen.	Her	vil	vi	gennemgå	kommunen	med	MARS	og	komme	med	
forslag.	Arbejdsgruppen	mødtes	første	gang	5/2,	og	har	foreløbig	aftalt	at	mødes	igen	de	2	
kommende	torsdage.	Asger	deltager	i	samrådsmøde	om	grøn	trepart	25/2,	gerne	sammen	med	
flere.	Vi	tænker	at	anvende	Nyhedsbrevet	til	at	orientere	medlemmerne	og	invitere	til	idéer.	

7.Johanne	briefer	om	arbejdet	i	bestyrelse	for	naturnationalpark	Mols	Bjerge.	Bestyrelsen	er	rådgivende	
ift		Naturstyrelsen.	Der	er	i	øjeblikket	pres	på,	idet	der	skal	afleveres	projektbeskrivelse	til	sommer.	
Johanne	efterspørger	sparring	vedr.	natursyn	og	hegning,	og	vi	gennemgår	forskellige	argumenter	og	
dilemmaer.	

8.	se	3.	

9.	Vedr.	Svinefarm,	Forpagtervej:	Kim	W	har	talt	med	Jesper	Yde	og	Kim	Lykke,	Syddjurs	Kommune	–	
imidlertid	har	kommunen	nu	vedtaget	udvidelsen	(omfattende	dokument	herom	ligger	i	Podio).	Kim	W	
har	foreslået,	at	der	foretages	målinger	af	forurening	i	tilknytning	til	Kol	Å,	men	har	fået	afslag.	Vi	vil	gå	
videre	med	dette,	og	Jeppe	vil	kontakte	DN	Central	og	Thomas	Stampe,	biolog	ved	Naturnationalpark	
Mols	Bjerge,	mhp	at	iværksætte	et	projekt	med	målinger	af	kvælstof	i	området.	

10.	Drøftelsen	lægger	sig	op	ad	diskussionen	ifm	4.	Jeppe	har	en	idé	om	evt	at	publicere	forslag	til	tillæg	
til	kommuneplanen,	og	vil	kigge	på	det.	

11.	Kim	E	efterlyser	en	form	for	standardformulering,	som	vi	kan	anvende	ifm	henvendelser	om	
konkrete,	til	tider	små,	sager.	Kommunikationsudvalget	vil	formulere	et	udkast.	Kim	W	påtager	at	være	
den,	der	svarer	på	henvendelserne.	Indflettet	i	diskussionen	bliver	også	temaet	om	udmeldinger	til	og	
håndtering	af	henvendelser	fra	potentielt	nye	aktive/frivillige.	Endvidere	hvordan	nye	frivillige	bliver	



taget	imod	og	introduceret.	Temaet	bliver	ikke	færdigdrøftet,	men	vil	være	et	vigtigt	tema	at	tage	op	på	
kommende	møder.	

12.	Dorit,	Jeppe	og	Kim	W	går	videre	med	idéer	til	temadag/udflugt/social	aktivitet	

13.	Tages	op	på	næste	møde.	

OBS:	Morten	minder	om	felttur	til	Mørke	Mose	og	Hornslet	Kær	1/3	13.30.	Det	er	under	planlægning,	
og	Morten	udsender	inden	længe	nærmere	info	til	bestyrelsen	og	andre	aktive.	

	

Referent:	Morten	

	


